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Vammaisneuvoston kokous  
 

Aika:  Keskiviikko 21.8.2024 klo 15-17 

 

Paikka:  Varikko, Nokian Valtatie 31, 37100 Nokia 
 

Läsnä:  Pia Tirronen, pj. 

  Tanja Hakala, vpj. 

Pertti Leppänen, jäsen 

  Sirkka Painilainen, jäsen 

  Kari Saarinen, jäsen 

  Eleanora Mäkinen, varajäsen Vesa Jormanainen 

  Raija Hietala, Nokian näkövammaiset ry. 

  Riikka Piitulainen, siht. 

 

 

1. KOKOUKSEN AVAUS 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 15.01 

 

2. EU:N VAMMAISKORTTI 

EU:n vammaiskortti on vapaaehtoinen kommunikoinnin ja osallistumisen 
apuväline. Vammaiskortilla vammaiset ihmiset voivat todentaa vaivattomasti 
vammaisuutensa tai avustajan tarpeensa matkustaessaan esimerkiksi julkisilla 
kulkuneuvoilla ja osallistuessaan liikunta- ja kulttuuritapahtumiin. Korttia voi 
käyttää Suomessa ja muissa EU-maissa.  
 
EU:n vammaiskorttia voi hakea usealla virallisella päätöksellä, joita ovat mm. 
vammaistuki, eläkettä saavan hoitotuki sekä erilaiset tulkkauspalvelut. Tarkka 
lista kaikista kelpaavista päätöksistä on mahdollista lukea vammaiskortin 
nettisivuilta. Korttiin on lisäksi mahdollista saada lisämerkintöjä, jotka kuvaavat 
mm. että kortin omistaja tarvitsee mukaansa avustajan tai tukihenkilön. 
 
Vammaisneuvosto kävi keskustelua vammaiskortista ja totesi, että tietoisuutta 
sen olemassaolosta tulisi pyrkiä lisäämään.  

 

3. KESÄTAPAHTUMIEN JA -KOHTEIDEN ESTEETTÖMYYS 

Kesällä on järjestetty useita tapahtumia, joissa esteettömyys oli huomioitu 

vaihtelevasti.  
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• Tapsan tahdeilla esteettömyys oli huomioitu siten, että grillin vessa oli 

varattu erityisesti vammaisille. Järjestelyissä olisi ollut toiveena 

korotettu esiintymislava, jotta mm. pyörätuolissa olevat voisivat nähdä 

esiintyjät paremmin. Tapahtumassa oli vain seisomapaikkoja, jonka 

vuoksi apuvälineillä liikkuvien oli haastavaa nähdä esiintyjiä muun 

seisovan yleisön takaa.  

• Kesäteatterilla oli olemassa pyörätuolille sopivat invapaikat, mutta 

rinteen yläpäässä oleviin katsomopaikkoihin ei ollut omatoimisesti 

mahdollista mennä pyörätuolilla. Alakatsomossa olevissa paikoissa ei 

ollut mahdollista ottaa penkkiä pois tai kääntää istuinosaa ylös, jonka 

vuoksi pyörätuolissa olevat henkilöt joutuvat istumaan osin muiden 

edessä ja siten peittämään osan heidän näkymästään lavalle. 

• Siuron kesäteatterilla oli olemassa invapysäköintipaikat, mutta ne olivat 

jyrkän mäen päässä teatterista, jonka vuoksi teatterille on haastavaa 

mennä omatoimisesti.  

• Hinttalassa rakennuksiin kulkeminen on haastavaa.  

 

 

4. PIRHAN NOKIAN APUVÄLINEYKSIKÖN TOIMIVUUS 

Vammaisneuvosto kävi keskustelua Nokian apuvälineyksikön toimivuudesta 

kevään ja kesän aikana. Apuvälineyksikkö on toiminut hyvin arkena sekä myös 

loma-aikana. Vammaisneuvostossa nostettiin esiin, että yksiköstä on saanut 

erinomaista palvelua. 

 

5. MUUT ASIAT 

• Vammaisneuvosto pohti Nokian rautatieaseman tulevan 

alikulkutunnelin jyrkkyyttä. Nousu tulisi olla korkeintaan 8 astetta ja 

tällöin matkalla tulisi olla levähdyspisteitä. Kaavojen havainnekuvien 

perusteella on haastavaa tulkita millaiseksi alikulkutunnelin jyrkkyys 

muodostuu. 

• Sofia-kylällä ovat käytänteet muuttuneet ja nyt autistiset sekä ADHD-

lapset ovat toisistaan erillään. Tämä on parantanut tilannetta. 

• Siuron uudessa päiväkodissa on huomioitu esteettömyys hyvin. 

Päiväkodin portista pääsee liikkumaan myös invalidihenkilöt ja pihassa 

on invaparkkipaikkoja. Pihassa on myös luiskat, jotka mahdollistavat 

liikkumisen. 
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• Pirkanmaan alueellisessa vammaisneuvostossa on ollut puhetta 

liikkuvista palveluista. Palvelut on tarkoitus tuottaa kiinteisiin tiloihin, 

eikä tuottaa palvelua suoraan ajoneuvosta. Vammaisneuvosto nosti 

esiin, että tiloissa on tärkeää varmistaa, että ne ovat saavutettavia.  

• Vammaisneuvosto on aiemmin tehnyt kartoituskäynnin Villa Silvaan. 

Ravintolan rakennusluvassa on määritetty esteettömyyttä koskevat 

seikat, mutta ravintolassa ei tiettävästi ole tehty sen mukaisia 

muutoksia. Vammaisneuvosto suunnittelee uutta auditointikäyntiä 

syksylle. 

• Vammaisneuvosto seuraa tänä vuonna esiin nostettuja aiheita ja laittaa 

aiheista viestiä kaupungille: 

- Terveyskeskuksen pihan invaparkkipaikkojen tilanne. 

- Tiloja järjestötoimijoille. 

 

6. SEURAAVA KOKOUS 

Vammaisneuvoston seuraava kokous pidetään 18.9. klo 15.00.  

 

7. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Vammaisneuvosto päätti kokouksen klo 16.25. 

 


